
Zápis ze schůze
Akademického senátu FAV
Západočeské univerzity v Plzni
ze dne 12. 5. 2021

Zasedání se konalo online prostřednictvím aplikace ZOOM od 13:00.
Přítomno: 16 členů AS FAV ZČU v průběhu online zasedání – viz prezenční listina.
Omluveno: 2 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Neomluveno: 0 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Po celou dobu jednání pléna byl AS FAV ZČU usnášeníschopný.
Skrutátory byli jmenováni senátoři RNDr. Tomiczková a Ing. Pártl

Program jednání:
1. Zahájení
2. Rozpočet FAV na rok 2021
3. Žádost o akreditaci bakalářského studijního programu Informační systémy
4. Různé

Jednání

1. Zahájení
Předseda AS FAV Ircing vítá přítomné a vyhlašuje hlasování o programu jednání.

Hlasování: pro –15 , proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 15 senátorů)

Program jednání byl schválen.

Připojuje se senátorka Reismüllerová.

2. Rozpočet FAV na rok 2021
Děkan Železný seznamuje senátory se zaslanými dokumenty, stručně komentuje vybrané
položky v rozpisu dotace (rozpočtu) a upozorňuje na rozdíly oproti předchozímu roku. Dále
upozorňuje na skutečnost, že v navrženém rozdělení je započítána dotace DKRVO pouze
ve výši 85% loňské částky, zbytek dotace bude přerozdělen až po jejím obdržení. Aby
vedoucí kateder a výzkumných programů měli představu, kolik finančních prostředků mohou
z DKRVO ještě získat, prezentuje děkan výpočtovou tabulku, která na základě
předpokládané výše zbylé dotace zobrazí částky připadající na jednotlivá pracoviště.
Předpoklad je, že celková výše dotace DKRVO bude pro letošní rok minimálně ve výši 100%



loňské částky. Informace o přesné výši dotace by měla být známa v průběhu měsíce května.

Senátor Tomiczek se ptá, proč má Katedra geomatiky v rozpočtu započítáno 0 m2 obývané
plochy. Proděkanka Holubová vysvětluje, že údaj 0 m2 se vztahuje k části budovy CTPVV.
Katedra geomatika obývá pouze prostory v části NTIS, takže v rozpočtu jsou jí obývané
plochy započteny pod výzkumným programem VP6. Tajemnice Vlčková doplňuje, že od
letošního roku jsou platby přepočtené na m2 stejné pro obě části budovy, CTPVV i NTIS.
Výše platby za obývanou plochu tedy již nezáleží na tom, v které části budovy se dané
pracoviště nachází.

Doc. Kohout se podivuje nad částkou za zaměstnanost absolventů přidělenou Katedře
informatiky, částka je nejmenší ze všech kateder, přitom počet studentů na KIV je relativně
velký. Tajemnice Vlčková vysvětluje způsob, jak se daná částka počítá a ukazuje tabulku, z
které se při výpočtu vychází. Senátor Ekštein pochybuje o věrohodnosti uvedené částky a
prosí o její ověření. Možnost, že by KIV měl výrazně větší podíl nezaměstnaných absolventů
je dle jeho názoru nereálná. Doc. Radová upozorňuje na prohozené hodnoty u jednotlivých
kateder v prezentované tabulce. Následuje diskuze, jakým způsobem chybu v rozpočtu
odstranit a zda hlasování o rozpočtu neodložit. Proděkanka Holubová navrhuje schválit
rozpis dotace v současné podobě, překontrolovat rozpis, zda uvedená chyba není na více
místech, a provést nápravu později při schvalování rozdělen zbytku dotace DKRVO nebo s
využitím strategické rezervy FAV. Dále dodává, že senát nemůže schválit jinou verzi
rozpočtu než tu, která byla senátu předložena a která byla předtím projednána kolegiem
děkana a vedoucími výzkumných programů. Doc. Radová souhlasí s tím, že nelze schválit
jinou, než předloženou verzi rozpočtu, a varuje před možným rozpočtovým provizoriem,
pokud by senát rozpočet do 31. 5. neschválil. Senátor Ekštein se dotazuje na možnost
pozdějšího hlasování o rozpočtu per-rollam. Proděkanka Holubová a doc. Radová se
shodují, že hlasování per-rollam bylo umožněno pouze ve výjimečné situaci související s
nouzovým stavem a v současné době není pro hlasování o rozpočtu vhodné.

Děkan Železný se omlouvá za nastalou chybu a shrnuje možnosti pro další postup. Bude-li
předložený rozpočet na tomto jednání senátu schválen, slibuje děkan Železný provést
nápravu při přerozdělování zbytku dotace DKRVO. Nebude-li rozpočet nyní schválen, chyba
bude opravena, rozpočet bude znovu předložen ke schválení vedoucím kateder a vedení
FAV požádá o svolání mimořádného zasedání senátu, na kterém by se o opravené verzi
rozpočtu hlasovalo. Děkan nechává na uvážení senátorů, zda chtějí o rozpočtu v dané
podobě na tomto zasedání hlasovat.

Předseda senátu se rozhodl hlasování o rozpočtu vyhlásit a navrhuje následujícím usnesení.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
rozdělení finančních prostředků FAV ze základní dotace a z dotace na dlouhodobý
koncepční rozvoj pro rok 2021.

Hlasování: pro –11, proti – 3, zdržel se – 2 (celkem přítomno  16 senátorů)

Usnesení bylo přijato.



Děkan Železný děkuje za schválení rozpočtu a slibuje nápravu chyby.

3. Žádost o akreditaci bakalářského studijního programu Informační
systémy
Předseda senátu předává slovo proděkance Holubové, která ho obratem předává garantovi
studijního programu doc. Kohoutovi. Ten přítomné senátory informuje o tom, že předkládaný
bakalářský studijní program je pokračováním stávajícího studijního oboru Informační
systémy, zásadních změn v novém programu není mnoho. Změna nastala u garanta, tím se
stal nově doc. Kohout, dříve obor garantovala doc. Klečková. Další větší změna se týká
předmětů KIV/PPA1, KIV/PPA2 a KIV/PT, které byly úzce svázány s programovacím
jazykem Java. Uvedené předměty budou nově nahrazeny předměty KIV/PPA, KIV/ADT a
KIV/IDT, kde bude kladen větší důraz na způsoby programování a rozvoj algoritmického
myšlení. Cíle studia i profil absolventa zůstávají stejné jako u stávajícího oboru. Ke spisu,
oproti verzi zaslané senátorům, přibylo vyjádření děkanů FAV, FF a ředitelky ÚJP o
budoucím prodloužení pracovních smluv na dobu určitou u pracovníků zainteresovaných ve
výuce. Rada pro oblast vzdělávání Informatika schválila akreditační spis bez připomínek
5.5.2021.

Proděkanka Holubová doplňuje informace ke způsobu schvalování studijního programu.
Akreditace probíhá v souladu s novým akreditačním řádem. Poté, co se AS FAV k programu
vyjádří, poputuje akreditační spis ke schválení na Vědeckou radu FAV a pak na Radu pro
vnitřní hodnocení (RVH). Vzhledem k institucionální akreditaci pro oblast Informatika je RVH
posledním článkem při schvalování této akreditace, spis již není potřeba posílat ke schválení
na NAU.

Senátor Lukeš se dotazuje, jaký programovací jazyk bude pro výuku v předmětech ADT a
IDT využit. Doc. Kohout odpovídá, že první jazyk, se kterým se studenti ve výuce setkají,
bude Python. Jazyk Java z výuky nezmizí, bude vyučován v samostatném předmětu
KIV/JAVA.

Protože nejsou další dotazy ani připomínky, nechává předseda senátu hlasovat o usnesení.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Informační systémy.
Nemá k němu připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro –15, proti – 0, zdržel se – 1 (celkem přítomno  16 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

4. Různé
Proděkanka Holubová informuje o finalizaci Výroční zprávy FAV za rok 2020. Zprávu bude



na nejbližším zasedání projednávat Vědecká rada FAV a poté ji obdrží AS FAV ke schválení.
Paní proděkanka zašle zprávu senátorkám a senátorům již nyní s předstihem, aby si ji mohli
prostudovat a zaslat včas případné připomínky. Výroční zpráva za rok 2020 má stejnou
podobu jako zprávy z předchozích let, tj. je poměrně rozsáhlá, faktografická a jsou v ní
shrnuty veškeré výstupy FAV za uplynulý rok. Stejná podoba zprávy jako v předešlých letech
byla zvolena z důvodu zachování kontinuity, protože její obsah spadá do období minulého
vedení fakulty a do období předchozího strategického záměru. Pro příští roky bude výroční
zpráva pojata jinak, bude více hodnotící a bude mít reprezentativnější charakter.

RNDr. Tomiczek informuje o dění v AS ZČU:
● na posledním zasedání dal AS souhlas se jmenováním nových členů Vědecké rady

ZČU
● byl schválen volební řád Fakulty filozofické, Fakulty pedagogické a vnitřní předpisy

Fakulty strojní
● senát obdržel informace z jednání o metodice rozpočtu, informace o práci krizového

štábu a informace o volbách do AS ZČU

Senátor Martínek se ptá, zda nejsou nové informace k zvýšení poplatku za parkování v
podzemních garážích FAV. Děkan Železný nemá v tuto chvíli žádné nové informace, které
by mohl senátorům předat, čeká se na vyjádření vedení univerzity.

Příští zasedání AS FAV proběhne 16. 6. 2021.

Jednání bylo ukončeno v 14:24.

Pavel Ircing
Předseda AS FAV

Zapsal 12. 5. 2021
Vladimír Lukeš



Přehled trvajících usnesení AS FAV
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Žádné
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Přehled usnesení a závěrů přijatých na jednání AS FAV ZČU v
Plzni dne 12. 5. 2021
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
rozdělení finančních prostředků FAV ze základní dotace a z dotace na dlouhodobý
koncepční rozvoj pro rok 2021.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
návrh žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Informační systémy.
Nemá k němu připomínky a doporučuje ho předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Akademický senát FAV, 12. 5. 2021

Prezenční listina

AKADEMICKÁ ČÁST

Jméno Pracoviště Podpis

1 doc. Ing. Miroslav Byrtus, Ph.D. KME přítomen

2 doc. Ing. Jiří Čapek, Ph.D. KFY přítomen

3 Ing. Kamil Ekštein, Ph.D. KIV přítomen

4 doc. Ing. Pavel Ircing, Ph.D. KKY přítomen

5 Ing. Karel Jedlička, Ph.D. KGM přítomen

6 doc. Ing. Josef Kohout, Ph.D. KIV přítomen

7 doc. Ing. Pavel Král, Ph.D. KIV omluven

8 prof. RNDr. Miroslav Lávička, Ph.D. KMA omluven

9 Ing. Vladimír Lukeš, Ph.D. KME přítomen

10 doc. Ing. Ondřej Straka, Ph.D. KKY přítomen

11 RNDr. Petr Tomiczek, CSc. KMA přítomen

12 RNDr. Světlana Tomiczková, Ph.D. KMA přítomna

STUDENTSKÁ ČÁST

1 Ing. Tomáš Ausberger přítomen

2 Ing. Jindřich Havlík přítomen

3 Jan Koloros přítomen

4 Ing. Jiří Martínek přítomen

5 Ing. František Pártl přítomen

6 Bc. Jindřiška Reismüllerová přítomna



Akademický senát FAV, 12. 5. 2021

Prezenční listina

 HOSTÉ

Jméno Funkce nebo pracoviště Podpis

doc. Ing. Pavel Baroch, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. Ing. Gabriela Holubová, Ph.D. Děkanát FAV přítomna

prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. Ing. Libor Váša, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

Mgr. Alena Vlčková Děkanát FAV přítomna

doc. Ing. Miloš Železný, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. Dr. Ing. Vlasta Radová emeritní děkanka přítomna


